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2024 年长春理工大学“中国政府奖学金-丝绸之路”项目

长春理工大学“中国政府奖学金-丝绸之路”系中国政府提供的奖学金，用于长春理工大学直接

遴选和招收优秀的外国青年学生来华攻读学位。

长春理工大学简介

1958年，中国科学院与工程院院士王大珩先生在长春创建长春光学精密机械学院（2002年更

名为长春理工大学）。秉承“志存高远、坚毅自强、知行合一、追求卓越”的理工精神，长春理工

大学目前已经发展成为以光电技术为特色，工、理、文、经、管、法、艺多学科协调发展的教学研

究型重点大学，被誉为“中国光学人才的摇篮”，光学工程学科一直处于领先地位。学校在激光、

光电仪器、检测、通信、先进制造、计算机应用、光电功能材料、纳米材料、生物医学工程等技术

领域拥有雄厚科研实力，在经济、管理、法学、汉语言文学等人文社会科学研究领域也成绩斐然。

长春理工大学拥有以中国工程院院士为首的，具有国际视野的强大的师资力量，遵循“明德 博

学 求是 创新”校训，培养具有创新精神和工程应用能力的高素质专门人才，学校 2023年全日制

在校生规模达 25,355人，其中博士研究生 834人、硕士研究生 6082人、本科生 18439人。

长春理工大学的教育合作与学术关系网络涵盖欧洲、美洲、亚洲和非洲，已与美国、加拿大、

英国、德国、挪威、俄罗斯、日本、韩国、尼日利亚等 20多个国家的 100余所高等院校和科研机

构建立了友好合作关系。多年来，共有来自世界 106个国家的 3000多名国际学生到校学习。

资助类别、期限及授课语言

1.本项目招收本科、硕士和博士学生。

2.本项目招生专业及授课语言：

-博士：光学工程（英语或汉语）

-硕士：计算机科学与技术（汉语）

-本科：智能科学与技术（汉语）、无机非金属材料工程（汉语）、应用化学（汉语）

3. 本项目奖学金期限：

-博士：4年

-硕士：3年

-本科：4年

提示：优先支持博士学生、俄语背景学生申请应用化学（汉语）专业、南美洲、墨西哥和摩洛哥学

生申请无机非金属材料工程（汉语）、东南亚和非洲学生申请智能科学与技术（汉语）专业，毕业

后将有机会推荐至中国著名大型跨国企业就业。

奖学金内容

1.学费。

2.住宿费。

3.综合医疗保险。

4.生活费，标准为：
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-本科生：2,500元人民币/月

-硕士生：3,000元人民币/月

-博士生：3,500元人民币/月

申请途径和申请时间

申请人应通过 CSC网络申请系统向长春理工大学申请，申请时间为 3月 1日至 5月 30日。

申请条件

1.“一带一路”沿线国（具体国家请点此查看：https://www.yidaiyilu.gov.cn/country）公民，身体

健康。

2.学历和年龄要求：

-来华攻读本科学位者，须具有高中毕业学历，成绩优秀，年龄不超过 25周岁。

-来华攻读硕士学位者，须具有学士学位，年龄不超过 35周岁；

-来华攻读博士学位者，须具有硕士学位，年龄不超过 40周岁。

-非中国大学在籍学生。

3.语言要求：申请中文授课应具有汉语 HSK3级 180分以上，或前一学历阶段（高中）用中文学习

者，或母语为中文者；申请英文授课应具有 TOEFL80分（含）以上、IELTS5.5（含）以上水平，或

提供前一学历阶段英文授课证明，母语为英语者无需提供英语水平证明。

申请与录取流程

1.申请人须登录“留学基金委来华留学网上报名系统”（登录 http://www.csc.edu.cn/studyinchina/ 或

http://www.campuschina.org 后，点击“网上报名学生入口”图标进入），网上填写申请信息并提交申

请材料，在线提交《中国政府奖学金申请表》（申请类型为 B类，长春理工大学机构编号为：10186，

填写时请注意）。

2.学校审核申请材料后帅选出合格的考核人员，经考核（笔试或面试）后，确定预录取人员并发送

预录取通知书，预录取人员名单将公布在长春理工大学国际教育学院网站（http://sie.cust.edu.cn/）。

3.学校将预录取人员报中国国家留学基金委审核。

4.中国国家留学基金委审核通过后，学校将《录取通知书》和《外国留学人员来华签证申请表》（JW201

表）电子版（从 2024年开始使用电子版即可到中国使馆或领馆申请入境签证）发送给申请者（约

为 6月底，以实际时间为准）。

注：1.录取过程较长，请保持邮件通讯顺畅，耐心等候邮件通知。

2.因申请人员太多，请不要来信询问进度，来信者将不予答复。

申请材料（网上申请时提交）

1.《中国政府奖学金申请表》（中文或英文填写）。

2.经过公证的最高学历证明。如申请人为应届毕业生，须提交本人就读学校出具的预计毕业证明，

如被录取，报到时需提供毕业证和学位证。中英文以外文本须附经公证的中文或英文的译文。

3.学习成绩单（申请博士者需提供本科和硕士两个阶段的成绩单）。中英文以外文本须附经公证的

中文或英文的译文。

https://www.yidaiyilu.gov.cn/country
http://www.csc.edu.cn/studyinchina/
http://www.campuschina.org/
http://sie.cust.edu.cn/
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4.来华学习和研究计划（申请本科不少于 200字，申请硕士不少于 500字，申请博士不少于 800字），

用中文或英文书写（非常重要，请认真准备）。

5.有效期内（6个月以内）的《外国人体格检查表》复印件（原件自行保存），此表格由中国卫生

检疫部门统一印制，可登录留学基金委网站 http://www.csc.edu.cn/laihua 或

http://www.campuschina.org 下载，须用英文填写。

6.语言能力证明。若申请中文授课，非中文母语者，需提供 HSK3级或以上成绩报告，或前一学历

阶段（高中）用中文学习的证明，或经过我校汉语考核，马来西亚华文中学学生可免于提供 HSK成

绩。 若申请英文授课，非英文母语者，需提供 TOEFL80分（含）以上、IELTS5.5（含）以上证书，

或前一学历阶段英文授课证明。

7.无犯罪记录证明（6个月以内）。

8.如有任何文艺或体育特长，可优先考虑，请提交相关作品图片或证明。

附则（重要）

1.奖学金获得者来华后原则上不得变更学习专业及学习期限。

2.不能按录取期限来华学习者，奖学金资格不予保留。

咨询与联系方式

●长春理工大学国际教育学院招生办公室

地址：中国吉林省长春市卫星路 7186号 邮编：130022

电话（Tel）：+86-431-85583291 传真（Fax）：+86-431-85309021

E-mail: admission-sie@cust.edu.cn

Website: http://sie.cust.edu.cn

联系人：迟 韧（Chi Ren）

微信号：qq21872506bg

http://www.csc.edu.cn/laihua
http://www.campuschina.org/
file:///C:/Users/Asus/Documents/WeChat%20Files/wxid_c0h9odee3j8l22/FileStorage/File/2020-03/admission-sie@cust.edu.cn
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国际学生宿舍DORMITORY

长春理工大学国际教育交流中心（华苑宾馆 9-12 楼）为我校留学生宿舍，坐落于长春理工大学南校区，

附近轻轨、公交车可直达火车站和大型商业区，交通便捷。周边有银行、医院、邮局、书店、大型商场和商

业街，生活配套功能完善。CUST provides international students with dormitories at International

Education and Exchange Center (9-12 floors of Huayuan Hotel), which is located at the South

Campus of the university where fast trams and buses are accessible to the railway station and main

downtown areas. Nearby there are banks, hospitals, post office, bookstores, shopping malls and

commercial streets. Basic living facilities are sound and complete.

设施 Facilities

 单人间和双人间可供选择 Single and double rooms are available

 房间内配有浴室与洗手间 Each room is equipped with a bathroom and toilet

 每楼层配有公共厨房 A kitchen is equipped on each floor

 24 小时安全监控 24-hour security surveillance

 24 小时热水供应 24-hour hot water supply

 洗衣机房 Laundry Room

 免费 Wifi Free Wifi

 活动室 Activity room

 健身房 Gym room

 乒乓球室 Table tennis room

 多功能室 Multi-function room
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2024 CUST Chinese Government Scholarship-Silk Road Program

2024 CUST Chinese Government Scholarship-Silk Road Program is a scholarship established

by MOE to support Changchun University of Science and Technology to recruit outstanding

international students.

Introduction of CUST
In 1958, Wang Daheng, an Academician of Chinese Academy of Sciences and Chinese Academy
of Engineering, founded Changchun Institute of Optics and Fine Mechanics ( Renamed as
Changchun University of Science and Technology in 2002, hereinafter as CUST ). Now, by
adhering to its philosophy of "Clinging to Lofty Aspiration, Encouraging Perseverance and
Self-improvement, Unifying Knowledge into Action, Striving for Remarkable Achievements", CUST
has been developed into a teaching and research key university, which attaches importance to the
coordination between multiple disciplines of engineering, science, arts, economics, management
and law with its optical-electronic technology as the most striking feature, was known as "the cradle
of Chinese optical talents", its discipline of optical engineering is always been in the leading position
in China. CUST is featured particularly in its powerful scientific research strength in the fields of
laser technology, optical-electronic instruments, testing, communications, advanced manufacturing,
computer applications, optoelectronic materials, nano-materials, bio-medical engineering and
among others. It has also an outstanding achievements in humanities and social scientific research
such as economics, management, law, and Chinese language and literature as well.
CUST has a powerful teachers team with international vision headed by an Academician of Chinese
Academy of Engineering, follow the "Virtuous,Learned,Truthful,Innovative" school motto, cultivate
high quality specialized talents with innovative spirit and engineering application ability, there are
25355 full-time students, including 834 doctoral students, 6082 masters, 18439 undergraduates.
The educational cooperation and academic relationship network of CUST covers Europe, America,
Asia and Africa, has established friendly and cooperative relations with more than 100 universities
and research institutions in more than 20 countries, including the United States, Canada, the United
Kingdom, Germany, Norway, Russia, Japan, South Korea and Nigeria. Over the years, more than
3,000 international students from 106 countries study in CUST.
Program Categories, Duration and Language of Instruction
1.Student categories: Undergraduate student, MSc&PhD students.
2.Support majors and instruction languages:
-Doctoral programs(Instructed in Chinese or English): Optical Engineering
-Master’s programs (Instructed in Chinese):Computer Science and Technology
-Undergraduate programs (Instructed in Chinese):Intelligence Science and Technology, Inorganic
Non-metallic Materials Engineering, Applied Chemistry.
4.Duration:
-Doctoral programs: 4 years
-Master’s programs: 3 years
-Undergraduate programs: 4 years
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Tips: Priority support PhD, Russian language background students apply for applied chemistry ,
South America , Mexican and Moroccan students apply for Inorganic Non-metallic Materials
Engineering, southeast Asia and Africa students to apply for intelligent science and technology, after
graduation will have the opportunities to be recommended to China famous large multinational
enterprise.
Scholarship Coverage
1.Tuition waiver;

2.Accommodation;

3.Medical insurance;

4.Stipend

-Undergraduate students: CNY 2,500/month

-Master’s students: CNY 3,000/month

-Doctoral students: CNY 3,500/month

Application Receiving Agency and Deadline
Applicants should apply to Changchun University of Science and Technology via CSC Online

Application System between 1st, March and 30th, May.

Eligibility
To be eligible, applicants must:

1.be a citizen of Belt and Road countries(Please visit https://www.yidaiyilu.gov.cn/country for

reference), and be in good health;
2.Previous degree and age:
-be a high school graduate under the age of 25 when applying for undergraduate programs;

-be a bachelor’s degree holder under the age of 35 when applying for master’s programs;

-be a master’s degree holder under the age of 40 when applying for doctoral programs;

-not be a registered student in Chinese universities at the time of application;

3.Language proficiency:
-For Chinese instruction programs: HSK Certificate (HSK3 or above), or proof of Chinese-taught

program during previous degree(High school),or pass our Chinese language examination, students

of Malaysian Chinese independent high schools and native Chinese speakers do not need to

submit the Chinese Proficiency Certificate.

-For English instruction programs: minimum requirements of TOEFL 80, or IELTS 5.5, or provide

proof of English-taught program during previous degree.Native English speakers do not need to

submit the English Proficiency Certificate.

Application and Admission Procedure
1. Applicants must sign up at CSC Online Application System for International Students. Please
go to http://www.csc.edu.cn/studyinchina/ or www.campuschina.org and click Application Online
for International Students, complete the required information, submit the completed Application
Form for Chinese Government Scholarship online. (Application type: Type B; Agency number:
10186; take note when filling these.);

https://www.yidaiyilu.gov.cn/country
http://www.csc.edu.cn/studyinchina/
http://www.campuschina.org/
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2. After the school reviews the application materials, qualified candidates will selected for

examination. After the examination (written examination or interview),candidates who pass will be

issued Pre-admission. The list of the nominated students will be announced on the website of

School of International Education, Changchun University of Technology (http://sie.cust.edu.cn/);

3. The university will submit the nominated students to the China Scholarship Council(CSC) for

review.

4. After the approval of China Scholarship Council(CSC), the university, Changchun University of

Science and Technology will send the soft copy of Admission Letter and Visa Application Form
for Study in China (JW201) to the applicants(From 2024, the soft copy can be used in application

for entrance visa) that won the scholarship (before June 30th, subject to the actual time).

Notes:
i. The admission process is long. so please be sure to fill in an email address where you can
be reached when applying and wait patiently for the email notice.
ii. Please do not write to inquire about the progress as the receiver of your email will not
reply because there are too many applicants.

Application Documents (Submitted Online)
1. Application Form for Chinese Government Scholarship（in Chinese or English）.

2. Notarized highest diploma (photocopy): If applicants are fresh graduates, the expected
graduation certificate issued by their school must be submitted. If applicants are admitted, the

graduation certificate and degree certificate must be provided when registering.Prospective diploma

winners must submit official proof of student status by their current school. Documents in languages

other than Chinese or English must be attached with notarized Chinese or English translations.

3. Academic transcripts（PhD applicant should provide transcripts of undergraduate and

master periods）: Transcripts in languages other than Chinese or English must be attached with

notarized Chinese or English translations.

4. A Study Plan or Research Proposal in Chinese or English (For Undergraduate programs,
minimum of 200 words, for Master’s programs,minimum of 500 words,for Doctoral programs

minimum of 800 words ). (very important, please prepare carefully)

5. A valid(in 6 months) copy of Foreigner Physical Examination Form designed by the Chinese

quarantine authority can be downloaded on the website of the scholarship committee

http://www.csc.edu.cn/laihua or http://www.campuschina.org and must be filled in English (the

original copy should be kept by the applicant).

6.Language proficiency certificate.
-For Chinese instruction programs: HSK Certificate (HSK3 or above), or proof of Chinese-taught

program during previous degree(High school), native Chinese speakers do not need to submit the

Chinese Proficiency Certificate.

-For English instruction programs: minimum requirements of TOEFL 80, or IELTS 5.5, or provide

proof of English-taught program during previous degree, native English speakers do not need to

submit the English Proficiency Certificate.

http://sie.cust.edu.cn/
http://www.csc.edu.cn/laihua
http://www.campuschina.org/
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7. Certificate of No Criminal Conviction(in 6 months) .
8. Talents in art(sing or dance ) and sports are preferred, please submit relevant works photo or
certificates.

Supplementary Provisions (Important)
1. Students are not permitted, in general, to apply to change their specialties or the duration of study

as specified in the Admission Letter once they agree to accept the scholarship.

2. If the applicants fail to register before the deadline for registration, their scholarship will not be

reserved.

Contact Information
● School of International Education, Changchun University of Science and Technology

-Add：No.7186, Weixing Road, Changchun, Jilin Province, 130022, P. R. China

-Zip Code: 130022

-Tel: +86-431-85583291 Fax：+86-431-85309021

-E-mail: admission-sie@cust.edu.cn WeChat ID:qq21872506bg

-Website: http://sie.cust.edu.cn

file:///C:/Users/Asus/Documents/WeChat%20Files/wxid_c0h9odee3j8l22/FileStorage/File/2020-03/admission-sie@cust.edu.cn

